
چشم و چراغ خانه
صفحه اینستاگرامی »نوجوان« منتسب به 
دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری، 
بخشــی از بیانات رهبر انقلاب با محوریت 
اخلاق و رفتار جوانان در خانه را منتشر کرد 

که در ادامه می خوانید.
»چشــم و چراغ خانه، تــو می توانی خانه 
و محــل زندگی ات را روشــن کنی! اما چه 
جوری؟ در داخل محیط خانه، اخلاق و رفتار شما می تواند یک خانواده را بسازد. 
یک جوان گاهی در یک خانواده، پــدر و مادر و برادران و خواهران را تحت تأثیر 
قرار می دهد. یک جوان مؤمن و مهذب در داخل خانواده، مثل یک چراغ، محیط 
خانواده را روشن می کند؛ ]حتی[ در داخل محله و محیط زندگی و محیط کار...«.

یک بام و دو هوای بی بی سی 
کانال تلگرامی عصر هوشــمندی نوشــت: 
سخنرانی دیشــب ترامپ پر بود از سخنانی 
نادرســت که بدون ارائه هیچ گونه ســند و 
مدرکی سلامت انتخابات را زیرسؤال می برد 
و هوادارانش را به آمدن به خیابان ها تشویق 
می کرد. بی بی ســی از مخاطبانش پرسید: 
»نظرتان درباره ادعای بی اساس دونالد ترامپ 
مبنی بر تقلب و درخواســت توقف شمارش رأی ها چیست؟« بی بی سی تقلب در 
یک کشور)ایران( را موضوعی حتمی و قطعی قلمداد و بازنمایی رسانه ای می کند و 
در کشوری دیگر آن را ادعای بی اساس می خواند. ادعای تقلب را در یک جامعه دارای 

بوی  فتنه می خواند و در جامعه ای دیگر به فتنه خوانده شدن تقلب حمله می کند.

قهوه تان را  بنوشید
روزنامه انگلیســی »گاردیــن« البته نگاه 
متفاوتــی به جنگ و دعواهــای انتخاباتی 
آمریکا دارد چون در این باره نوشــته است: 
»چند ساعتی است که خبر خاصی درباره 
انتخابات آمریکا منتشر نشــده است و آرا 
همچنان در حال شمارش است... ساعت 3 
بامداد در پنسیلوانیا است و اواسط شب در 
نوادا! این بدان معنا نیســت که میز تصمیم گیری دست از تلاش برداشته است.

آسوشیتدپرس و سایر رسانه ها ممکن است هر لحظه تصمیمی دیگر بگیرند.
اما شما می توانید فعلاً استراحت کرده یا قهوه نوشیده و یا به پیاده روی صبحگاهی 
بروید )بســته به موقعیت زمانی خود( و بدون ترس از دست دادن لحظه بزرگ 

خبری به سایر کارها بپردازید!«

پادشاه لخت است
لابد داســتان آن دو خیــاط حقه بازی که 
پول و طلای قلمبه گرفته و ادعا کرده بودند 
می توانند برای پادشــاه لباسی بدوزند که 
فقط حلال زاده ها آن را می بینند، شنیده اید. 
آخرش هم، تمام آن هایی که پادشاه را لخت 
دیدند از ترس محکوم شدن به حرامزادگی، 
فقط از لباس زیبای پادشاه و هنر خیاط ها 
تعریف کردند. یک نماینده مجلس در توییتر نوشــت: »سانسور مواضع ترامپ و 
پسرانش درباره تقلب در انتخابات، نماد آزادی رسانه ها در آمریکا نیست. تلاشی 
برای سرپوش گذاشتن بر رسوایی بزرگ لیبرال دموکراسی در خانه اصلی آن است. 

می خواهند کسی نفهمد پادشاه لخت است«.

 محمد تربت زاده ترامپ از ماه ها پیش می دانست احتمال 
پیروزی اش در مقابل بایدن تا چه اندازه ناچیز است. به همین 
خاطر از همان زمان مشغول کاشتن بذر شک وتردید درباره 
مشــروعیت رأی های پســتی بود؛ او با این کار برای مطرح 
کردن نظریه هــای توطئه خود درباره تقلب در انتخابات که 
از روز چهارشــنبه مدام در حال توییت کردنِ آن هاســت، 
زمینه چینی می کرد. ترامپ کــه حالا تقریباً به باختش در 
مقابل بایدن اطمینان پیدا کرده، به انواع و اقسام ریسمان ها 
چنگ می زند تا ورق را به نفع خودش برگرداند. از به تعویق 
انداختن شمارش آرا بگیر تا مطرح کردن تئوری های توطئه 

گاه احمقانه مانند استفاده از ماژیک های شارپی!

ماژیک های شارپی#
ماجرا از آنجا آغاز شد که برخی از کاربران شبکه های اجتماعی 
ادعا کردنــد در ایالت آریزونا مقام هــای برگزاری انتخابات 
»ماژیک های شارپی« را در اختیار رأی دهندگان گذاشته اند 
که طبق ادعای آن ها دستگاه های شمارش آرا قادر به پردازش 
رأی هایی که با این قلم ها نوشــته شــده اند، نیست. آن ها با 
هشتگ »شارپی گیت« در شبکه های اجتماعی به این تئوری 
توطئه دامن زدند. این موضوع بیشتر از سوی حامیان ترامپ 
مطرح شده است که فهمیده اند توان مقابله با بایدن را ندارند.

کاربــران فضای مجــازی اگرچه مدرکی معتبــر برای این 
ادعایشان رو نکردند اما در نهایت مقام های برگزاری انتخابات 
در آریزونا تأیید کردند از خودکارهای شارپی برای رأی  دادن 
استفاده شده است اما آن ها تأکید کردند این موضوع موجب 
ابطال آرا نمی شــود و اگر هم مشکلی پیش بیاید، فرایندی 

وجود دارد که از باطل شدن این آرا جلوگیری می کند.

821 هزار بار#
پس از این بود که کاربران آمریکایی از مســئولان برگزاری 
انتخابات در آریزونا پرسیدند اگر ریگی به کفش ندارند چرا از 

ماژیک شارپی استفاده کرده اند. 
اداره انتخابات شهر ماریکوپا در آریزونا هم در پاسخ، با انتشار 
توییتی نوشت:»مراکز رأی دهی از خودکارهای شارپی استفاده 

می کنند تا هنگام شمارش آرا جوهر پخش نشود«.
موضوعی که در این میان بیشتر به حواشی این تئوری عجیب 
دامن زد، ویدئویی بــود که یک روز پس از انتخابات آمریکا 
منتشر شد. این فیلم بیش از ۸۲۱ هزار بار دیده شده است و 
در آن زنی را نشان می دهد که می پرسد چطور در چهار حوزه 
مختلف رأی گیری از شارپی استفاده می شود و در این هنگام 
مردی به او پاســخ می دهد: »این آرا شمارش نخواهند شد« 
و »غیر معتبر« هستند. این مرد اضافه می کند: »آن ها آرا را 
باطل می کنند«. این ویدئو چنان بازتابی داشــت که موجب 
شد کتی هابز، وزیر ایالتی آریزونا به آن واکنش نشان دهد و 
بگوید آرا بدون توجه به نوع قلمی که استفاده شده است حتی 

شارپی، شمارش می شوند.

شایعه است#
پس از انتشــار این ویدئو، اعتراض های مجــازی تبدیل به 
تجمعات خیابانی شــد و تعداد زیادی از معترضان به بهانه 
استفاده از ماژیک شارپی به خیابان ها ریختند. تعداد معترضان 

خیلی زود بالا گرفت و وزیر ایالتی آریزونا را مجبور به واکنش 
نشان دادن کرد. او البته خیلی کوتاه خطاب به معترضان گفت 
دلیل اعتراضشان را نمی فهمد و از آن ها خواست به مسئولان 
اجازه شمارش آرا را بدهند.  ماجرا به اینجا ختم نشد و حتی 
دو رأی دهنده به دلیل استفاده از ماژیک های شارپی برای پر 
کردن برگه های رأی علیه آدرین فونتس، از مقام های برگزاری 
انتخابات در شهرســتان ماریکوپا و هیئت نظارت ماریکوپا، 
پرجمعیت ترین شهرســتان در ایالت آریزونا شکایت کردند. 
بر اساس گزارش ایسنا در همین حال در شهرستان الگینی 
ایالت پنســیلوانیا مقام های برگــزاری انتخابات به یورو نیوز 
گفتند ادعاهای مربوط به استفاده از خودکارها یا ماژیک های 
شارپی تنها یک »شایعه« است. سخنگوی الگینی به یورونیوز 
گفت اگر اسکنر قادر به خواندن برگه رأی نباشد، چندین بار 
پردازش رأی تکرار خواهد شــود. او با این حال باز هم تأکید 
کرد حتی اگر این تلاش موفقیت آمیز نباشد، برگه های رأی در 

طی مراحلی دوباره اسکن و شمارش می شوند.

تکذیب دادستان کل#
اعتراض ها نســبت به استفاده از ماژیک شارپی اما به قدری 
بالا گرفت که در نهایت مارک برنوویچ، دادستان کل آریزونا 
مجبور شــد به ماجرا ورود پیدا کند. او در توییتی نوشــت 
شواهدی مبنی بر اینکه پرکردن برگه های رأی با خودکارهای 

شارپی مشکلی را ایجاد کند پیدا نکرده اند.
او در بیانیه مجازی اش نوشت: »طبق مکاتبه ها و گفت وگوهای 
صورت گرفته با مقامات شهرستان ماریکوپا اکنون اطمینان 
داریم اســتفاده از ماژیک های شارپی منجر به تضییع حق 

رأی دهندگان و ابطال آرا در آریزونا نشده است«.
با این حال تئوری اســتفاده از ماژیک شارپی اولین و آخرین 
مغلطه ترامپ برای فرار از باخت انتخاباتی نیســت. پرسش 
اصلی در این میان آن است که چرا مردم آمریکا به این راحتی 

ادعاهای ترامپ را باور کرده و با او همراه می شوند؟

بهانه برای اعتراض های ضد حکومتی#
طبق گفته تحلیلگران، در میــان مردمی که ادعا های غلط 
ترامپ درباره تقلب انتخاباتی را باور می کنند، احتمالاً انگیزه 
قــوی برای اعتراض به حکومت وجــود دارد. جوآن دونوان، 

رئیس مرکز سیاســت عمومی، سیاست و رسانه در دانشگاه 
هاروارد می گوید: »هر زمانی مردم احساس کنند حقشان از 
آن ها دریغ شده، به خصوص که دولت این کار را کرده باشد، 

ما شاهد ناآرامی های اجتماعی گسترده خواهیم بود«.
دونــوان در ادامه توضیح می دهد این دســته از مردم چون 
انگیزه مشخصی برای اعتراض های خیابانی ندارند، به دنبال 
بهانه ای هرچند احمقانه می گردند تا به خیابان آمده و اعتراض 

ضدحکومتی انجام دهند. 

ترامپ شانسی ندارد#
حالا سؤال اینجاست آیا گردوخاکی که ترامپ به راه انداخته 

می تواند او را در رقابت انتخاباتی نگه دارد یا خیر؟
دونوان می گوید: »برای آنکه اطلاعات غلط به خوبی اشــاعه 
پیدا کند باید چند عامل اصلی داشــته باشید. یکی از آن ها 
داشتن ارتش قوی از ترول هاست. دوم وجود یک شخصیتِ 
بانفوذ و مهم یا یک ســند کلیدی که بتوانید به کمک آن 
ادعای خود را اثبات کنید. ســومین مورد آن است که مردم 
باید چیزی داشته باشــند تا بتوانند با اتکا به آن در میدان 

شما بازی کنند«.
ترامپ همه این فاکتورها را دارد اما آن طور که کارشناســان 
پیش بینــی کرده اند، باز هم نمی توانــد کاری از پیش ببرد. 
عکس و فیلم هایی که طرفداران ترامپ از انجام تخلف در روند 
انتخابات منتشر می کنند همان سند های کلیدی هستند که 
مردم با اتکا به آن ها به خیابان می آیند اما از آنجایی که این 
سندها توسط تمام مراجع قانونی رد شده اند اعتباری ندارند. 
متخصصان می گویند حتی اگر این سندهای کلیدی توسط 
مراجع قانونی هم تأیید نشوند اما نقل محافل رسانه ای شوند، 
باز شانسی برای ترامپ وجود دارد اما به دلیل دشمنی ترامپ 
با بسیاری از رسانه های داخلی آمریکا، تا امروز هیچ رسانه ای 
حاضر نشــده مدارکی که طرفــداران ترامپ از وقوع تخلف 

انتخاباتی رو کرده اند را در فضای رسانه ای داغ کند.
تمام این ها به آن معناســت که ترامپ با ایده خودکارهای 
شارپی، توقف شمارش آرا و... فقط می تواند چند صباحی را 
بیشتر در کاخ سفید سپری کند اما هیچ جوره نمی تواند ورق 
را به ســمت خودش برگردانده و همچنان در دور انتخابات 

باقی بماند.
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 گفت وگو با »احسان ارغوانی« تهیه کننده مسابقه تلویزیونی »ایرانیش«

می خواستیم یک برنامه کاملاً ایرانی بسازیم

آدمی است دیگر

آدمی است دیگر. می گردد و جست وجو می کند. گاهی لابه لای وسایل قدیمی، 
گاهی لابه لای خاطراتش، گاهی لابه لای انبوه آدم ها و گاهی لابه لای کلمات. 
می خواهد چیزی را پیدا کند که آن را کم دارد یا دلتنگش شده است. گاهی 
فکر می کند گمشده اش را پیدا کرده است اما متوجه می شود نه، اشتباه کرده 
و باز از نو جست وجو می کند. گاهی اصلاً گمشده اش را پیدا نمی کند و دست 
از جست وجو می کشد، سعی می کند فراموش کند، می خزد به کنجی، خاموش 
می شود، درست مثل باقیمانده آتشی که زبانه کشیده، ساعتی سوخته و آرام 
شده ولی هنوز فکر می کند شاید شعله ای در درونش مانده است، آرزو می کند 

نرمک نسیمی بوزد تا از نو زبانه بکشد.
آدمی چه موجود عجیبی است، چه سرنوشتی دارد! گاهی زندگی اش می شود 
از چیزی به چیزی پناه بردن، از کلماتی به کلماتی دیگر، از غمی به غمی دیگر 
و از خاطــره ای به خاطره دیگر پناه بــردن و برای من امروز دیدن این عکس 
یعنی همین چیزهایی که تا اینجا خواندید. برای نخســتین بار به اهواز رفته 
بودیم. همین چند سال پیش. یکی از روزها با مهدی مرادی، شاعر و مترجم 
خوب راهی گتوند شدیم و سری به شوشتر هم زدیم تا از زیبایی های آن شهر 
هم دیدن کرده باشــیم. در برگشت از شوشتر خورشید داشت غروب می کرد 
و این منظره زیبا را ساخته بود، آن قدر این زیبایی در آن لحظه به چشم من 
مسحورکننده آمد که کنار جاده توقف کردم تا آن را ثبت کنم. البته در لحظه 
ثبت این منظره زیبا فکر نمی کردم روزی به آن برگردم و با تماشایش خاطرات 
ســفرم را دوباره مرور کنم. فکر نمی کردم دیدن این عکس یادم بیاورد رفته 
بودیم ســر مزار زنده یاد قیصر امین پور، شاعر نازنین و بزرگ؛ فکر نمی کردم 
دیدن این عکس دوباره مرا در خاطرات راهی سفر کند و خودم را کنار کارون، 
کنار پل سفید و آبادان، خرمشهر و همه آنجاهایی ببینم که در سفر دیدم و این 
خاصیت تصاویر است و بخشی از خاصیت ما انسان ها که خودمان را گاهی در 
خاطراتمان جست وجو می کنیم در عکس هایی که گرفته ایم، در حرف هایی که 
گفتیم، در بوهایی که شنیده ایم و در صداها. نکته دیگری که با دیدن این عکس 
از ذهنم گذشت آن است که حتی در مرور خاطرات و عکس ها هم ما معجونی 
از غم و شــادی هســتیم. یعنی در همین عکس هم به یاد غم هایم کنار مزار 
قیصر می افتم و هم یاد روزی که کنار کارون قدم زدیم و گفتیم و خندیدیم. 
آدمی است دیگر... گاهی پناه می برد به عکسی، به خاطره ای، به کلمه ای، به... .

کرونا هیتلر است

رقیه توسلی: زنگ می خورد. از چشمی نگاه می کنم.
خانوم ریزنقش مسنی ایستاده جلو خانه همسایه.

ماسک می زنم و در را باز می کنم.
با لهجه قشــنگی توی یکــی دو جمله متوجهم می کند خاله اســت؛ خاله 
همسایه مان. خواسته اگر زحمتی نیست یک لیوان آب بیاورم قرصش را بخورد. 

تعارف می کنم تا آمدن خواهرزاده اش بیاید پیشم.
که ماســک پارچه ایش را می دهد بالاتر و می گوید: به عقل اســت که شما و 
خودمُ نندازم به دردسر جوون. آخه به چشم دیدم کرونا، دیکتاتور هیتلر است. 

دیکتاتور چنگیز است. مروت سرش نمی شود.
لبخند می زنم و می روم آب و صندلی را با هم می آورم.

دلم می خواهد با خاله خوش خلق، معاشرت کنم.
یک متری فاصله است بینمان. دعایم می کند و دلیل آمدنش را می گوید... که 
پسری دارد پزشک که الی ماشــاءالله مهربان است... که آقاست... که 5۲ روز 
است روی ماهش را ندیده و دل نازک شده و واجب دیده دیگر پاشنه گیوه اش 

را ور بکشد بیاید دیدنش.
قــول و قرارشــان را هم انگار با خواهرزاده اش ســاعت ۱۱ گذاشــته اند 

همین جا. 
از دخترش هم می گوید که توی یک استان دیگر پرستار است که ازقضا بعد 

آقای دکتر، نقشه سر زدن به او را هم در دستور کار دارد.
مادر خوش لهجه، حرف می زند و انرژی مثبت اســت که می رود زیرپوستم. 
هنوز بعد ســال ها نمی دانم چه طور بعد خانجان خدابیامرز، روحش انگار در 
جلد همه بانوهای کهنسال حلول کرده! و چرا این قدر قلبم برای همدمی شان 

ضعف می رود!
به ۱5 دقیقه نمی رسد که همسایه می آید و خاله خانوم چای نخورده، می رود. 
وقت آشــنایی مان خیلی کم بود اما توی گوشی هم، شماره مان ثبت شد. من 

ایشان را خاله ماسکدار نام گذاری می کنم.
آب و آتش: یاد خانجان می افتم، یاد صبحی که چایش توی استکان یخ کرد و 
او فرصت نکرد بنوشدش. یاد آخرین پیراهنی که بر تن کرد، آخرین جمله اش، 

لبخندش، قربان صدقه اش، یاد آخرین دیدارش. 
حالا که فکر می کنم می بینم جمله خاله همسایه را باید قاب گرفت؛ دلتنگی، 

هیتلر است!

ده
شن

 بخ
سن

مح
س: 

عک

روزمره  نگاری

آن روزها

عباسعلی سپاهی یونسی
annotation@qudsonline.ir
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به عبدی اعتماد خواهد شد؟ 

 کلاف سردرگم یحیی
در خط حمله

»طبقه یک« در مرحله تولید

مستندی درباره زندگی های 
لاکچری در قلب تهران

 شجاع: انگار استقلالی ها 
فینالیست آسیا شدند

بله! به خاطر پول رفتم

از تلاش برای توقف شمارش آرا تا ادعای استفاده از ماژیک شارپی 

ترامپ بیهوده دست و پا می زند
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سینا حســینی: دومین روز هفته نخست لیگ بیستم با 
انجام سه بازی دنبال شد که در پایان تیم های شهر خودرو، 
استقلال و گل گهر مقابل حریفان خود به پیروزی رسیدند تا 
برخلاف روز اول بازی های روز دوم شــاهد بازی های پر گلی 
باشد. نکته قابل توجه در این سه بازی پیروزی بازیکنان سابق 
استقلال در کسوت مربیگری بود تا یک شب تمام استقلالی 

در لیگ برتر رقم بخورد.

جشنواره گل شاگردان رحمتی در مشهد#
در نخســتین بازی شنبه شــب تیم فوتبال شهرخودرو در 
خانه توانســت تیم ماشین سازی تبریز را با درخشش امین 
قاســمی نژاد و حسن جعفری با نتیجه سه بر صفر شکست 
دهد تا نخستین سه امتیاز این فصل برای آن ها به ثبت برسد. 
شهر خودرو در نیمه نخســت بازی توانست برتری خود را 
برابر میهمانش به خوبی دیکته کند تا شاگردان سید مهدی 
رحمتی با گل های امین قاسمی نژاد این تیم را در نیمه اول 
بازی شکست دهد و با پیروزی راهی رختکن شوند. در این 
نیمه شــاگردان بیاتلو در 15 دقیقه مغلوب حملات زهردار 
بازیکنان میزبان شدند و تلاش برای جبران گل های خورده 
هیچ نتیجه ای در برنداشــت، در نیمه دوم ماشــین سازی 
برای جبران نتیجه نیمه نخســت به میدان آمد تا دســت 
خالی مشــهد را ترک نکند، اما بازیکنان شهرخودرو با دفاع 
از نتیجه نیمه نخســت به حرکات دفاعی رو آوردند و چشم 
به ضد حملات بســتند تا شاید اختلاف را بیشتر کنند، اما 
بازیکنان ماشین سازی با ارائه یک بازی هجومی فشار بیش از 
اندازه ای را روی دروازه میلاد فراهانی وارد کردند که مقاومت 
مدافعان شهرخودرو برابر این حملات باعث ناکامی مهاجمان 
ماشین ســازی شد تا قفل دروازه شهر خودرو بسته بماند.در 
شرایطی که بازیکنان دو تیم در لحظات پایانی منتظر شنیدن 
سوت پایان بازی بودند، حســن جعفری با به ثمر رساندن 
گل ســوم تیر خلاص را شلیک کرد تا شاگردان رحمتی در 
نخستین گام خود به یک پیروزی ارزشمند دست پیدا کنند. 

طلسم شکنی استقلال با فکری#
اما در تهران، دو تیم اســتقلال و مس رفسنجان به مصاف 
هم رفتند که این بازی در پایان با نتیجه دو بر صفر به سود 
اســتقلال به پایان رسید تا آبی پوشــان پس از چند سال 
طلسم شــکنی کرده و نخستین بازی خود در لیگ برتر را با 

پیروزی آغاز کنند.
محمود فکری که در این بازی به دلیل بســته بودن پنجره 
نقل و انتقالات باشگاه نتوانســت از بازیکنان تازه وارد خود 

استفاده کند، با بازیکنان فصل قبل استقلال به مصاف مس 
رفسنجان رفت و نشان داد تیمی هجومی و مدعی را راهی 
مسابقات لیگ برتر کرده است. اولین موقعیت جدی این بازی 
در دقیقه۴ رخ داد. ارسلان مطهری با حضور در پشت محوطه 
جریمه مس رفسنجان، شوتی روانه دروازه حریف کرد که این 
توپ با اختلافی اندک از کنار دروازه به بیرون رفت.بعد از این 
موقعیت، دو تیم فرصت چندانی برای تهدید دروازه یکدیگر 
بدست نیاوردند و در تلاش بودند تا بتوانند فرصت هایی برای 

نزدیک شدن به دروازه هم ایجاد کنند.
در ادامه استقلال در دقیقه 1۸ روی یک ضربه کاشته، فرصت 
گلزنی داشت که ضربه وریا غفوری با اختلاف از بالای دروازه 
مس رفسنجان به بیرون رفت.در دقیقه ۲۲، مس رفسنجان 
روی یک ضربه کاشته صاحب یک فرصت خوب شد که سانتر 
بازیکن این تیم باعث شد دروازه استقلال به طور جدی تهدید 
شود. در ادامه یک ضد حمله برای استقلال شکل گرفت که 
سانتر مهدی قایدی از سمت چپ دروازه حریف، شوت فرشید 

اســماعیلی را به همراه داشت که این توپ با اختلافی کم از 
کنار دروازه مس رفسنجان به بیرون رفت.آبی پوشان پایتخت 
در ادامه بازی، سعی داشتند به دروازه مس رفسنجان نزدیک 

شوند اما فرصت های نصفه و نیمه این تیم راه به جایی نبرد.
اســتقلال در دقیقه ۲۸ روی کار ترکیبی ارسلان مطهری و 
هرویه میلیچ، صاحب یک فرصت خوب گلزنی شد که ضربه 
مطهری را دروازه بان مس رفسنجان مهار کرد.پس از توقف 
ســه دقیقه ای بازی در دقیقه ۳۰، آبی پوشــان فشار زیادی 
روی دروازه شاگردان محمد ربیعی آوردند، اما مدافعان مس 
رفســنجان مانع از گلزنی حریف شدند. در نیمه دوم بازهم 
شــاگردان محمود فکری با ارائه یک بــازی هجومی مس 
رفسنجان را وادار به عقب نشینی کردند اما شاگردان ربیعی 
با مقاومتی تماشایی مانع از گلزنی شاگردان فکری شدند و 
روی ضد حملات دروازه سیدحسین حسینی را تهدید کردند 
اما بازیکنان استقلال دست بردار نبودند تا در دقیقه 5۸ روی 
هجوم های پی در پی آبی پوشــان وریا غفوری با یک ضربه 

تماشایی دروازه ناصر سالاری را باز کرد، پس از این گل موتور 
آبی ها روشــن شــد و آن ها باردیگر روی فرار زیبای مهدی 
قایدی و شوت تماشایی ارسلان مطهری در دقیقه 66 دروازه 
مس را برای دومین بار باز کنند و به این ترتیب به نخستین 

پیروزی خود در فصل جدید دست پیدا کنند.

گلباران نویدکیا توسط ژنرال!#
اما در ســیرجان شاگردان امیر قلعه نویی در نخستین بازی 
خود شــاگردان محرم نویدکیا را با شکستی سنگین بدرقه 
کردند تا به این شکل سرمربی فصل قبل سپاهانی ها انتقامی 
سخت از جانشینش بگیرد. در این بازی ابتدا سپاهانی ها به 
گل نخست بازی دست پیدا کردند اما گل محمدرضا حسینی 
با گل های منشــا و تک گل یونس شاکری پاسخ داده شد تا 
نویدکیا که حتی یک روز هم سابقه مربیگری در فوتبال ندارد، 
شکستی سنگین را با سپاهان مدعی و پرستاره تجربه کند تا 

حسرت بزرگی به دل هواداران این تیم باقی بماند.

پیروزی رحمتی، قلعه نویی و فکری در نخستین گام لیگ بیستم

شب مربیان استقلالی

رادو: حتی یک یورو هم از پرسپولیس نگرفته ام!
ورزش: دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس سرانجام به ایران بازگشت تا در تمرینات 
تیمش شرکت کند. او پس از پایان لیگ قهرمانان آسیا به خاطر برخورد مسئولان 
این باشگاه، به کشورش رفته بود و قصد بازگشت به ایران را هم نداشت اما سرانجام 
باتوجه به شــرایط ســرخ ها راضی به برگشت شــد. او درخصوص شایعه دریافت 
حقوقش گفت: »بدون دریافت حتی یک یورو به ایران آمده ام. به من گفته اند که 
به زودی حقوقت را خواهی گرفت. فکر می کنم چند روزی طول بکشد. اگر هواداران 

پرسپولیس نبودند هرگز به ایران برنمی گشتم«.

آزار و کاسمیرو به کرونا مبتلا شدند
ورزش: سایت باشگاه رئال مادرید اعلام کرد نتیجه تست کرونای اخیر کاسمیرو و 
ادن ازار که صبح جمعه از آن ها گرفته شده بود، مثبت شده است. به این ترتیب این 
دو بازیکن دو هفته از میادین دور خواهند بود و به قرنطینه خواهند رفت. باشگاه رئال 
مادرید در این بیانیه اعلام کرد نتیجه تست سایر اعضای تیم، شامل بازیکنان، کادر 
فنی و دیگر کارکنان باشگاه که به صورت مستقیم با بازیکنان در ارتباط هستند، منفی 
بوده، اما باشگاه برای اطمینان پیدا کردن از سلامت آن ها، صبح امروز یک بار دیگر از 
تمامی اعضا )به جز ازار و کاسمیرو( تست کرونا گرفته که نتیجه آن منفی بوده است.

رؤیای بکام برای داشتن راموس در اینتر میامی
ورزش: دیوید بکام مؤسس و مالک مشترک باشگاه اینتر میامی به دنبال این است تا 
سرخیو راموس را پس از پایان دوران حضورش در فوتبال اروپا در این تیم آمریکایی 
داشته باشد. سرخیو راموس که در سال های اخیر یکی از مهره های اصلی رئال مادرید 
در قهرمانی های بدست آمده بوده و هنوز بر سر تمدید قرارداد با این باشگاه اسپانیایی 

به توافق نرسیده است، قرارداد فعلی اش در پایان فصل جاری به پایان می رسد.
راموس ۳۴ ساله خواهان تمدید دو ساله قراردادش با رئال است، اما سران این باشگاه 

در نظر دارند پیشنهاد تمدید یک ساله را به او بدهند.

زیدان به جای هالند، لائوتارو را می خواهد
ورزش: نشریه اسپانیایی »آاسِ« با انتشار گزارشی مدعی شده بود که رئال مادرید 
قصد دارد در تابستان ۲۰۲۲ نسبت به جذب ارلینگ هالند اقدام کند، این در حالی 
است که این مهاجم نروژی با مدیران باشگاه بوروسیا دورتموند توافق شفاهی کرده 
که در صورت دریافت پیشنهاد خوب بتواند تابستان ۲۰۲۲ از این تیم آلمانی جدا 
شود. اکنون خبر می رسد که زین الدین زیدان ترجیح می دهد به جای ارلینگ هالند، 
لائوتارو مارتینس را به ترکیب تیم تحت هدایتش اضافه کند و این مهاجم آرژانتینی 

را مناسب سبک بازی رئال مادرید می بیند.

حمیدرضاعرب: پرسپولیس بر خلاف فصل قبل شرایط 
ایــده الی در خط آتش ندارد و به واقع تمام امید یحیی 
گل محمدی و همکارانش به گلزنی مهدی عبدی است. 
مهاجمی که عمر زیادی از حضورش در پرسپولیس نمی 
گذرد. نبایــد فراموش کنیم که از مهاجمان فصل قبل 
ســرخ ها مهدی ترابی هم از این تیم جدا شده و فقدان 
این بازیکن تأثیر گذار نیز مشکلات یحیی گل محمدی 
را بــرای عبــور از چالش های خط آتش بیشــتر کرده 
اســت. شاید اگر آل کثیر با محرومیت مواجه نمی شد، 
پرسپولیس می توانست برای نیم فصل احساس راحتی 
کنــد و بعد از عبور از این زمــان به فکر جذب بازیکن 

جدید باشــد، اما یک اشتباه و در ادامه 
سخت گیری کنفدراسیون فوتبال آسیا 
برمشکلات ســرخ ها افزود تا ترکیب 
ایده آلــی که فصل قبل می دیدیم و 
یا حتی در لیگ قهرمانان آسیا برهم 

بریزد.عبدی با اینکه مهاجم آینده 
داری نشان می دهد، اما برای عبور 
از سنگلاخ های  پرسپولیس  دادن 

لیگ بیستم کافی نیست. شاید اگر 
باشــگاه ها اجازه جذب بازیکن خارجی 

را داشــتند باشگاه پرسپولیس به 
دنبال جذب بازیکن 

یـــد  جــد
می رفت 

ما  ا

نیــن  ا قو
که  لیــگ  ســازمان 

از  نیســت  مشــخص 
چه منطقی سرچشــمه 

می گیرد، عملاً دســت و 
پای این باشگاه را هم بسته 

است. 

خط حمله بی تجربه#
درشــرایطی کــه در کنار 
امیــر  عبــدی،  مهــدی 
رمضانی  آرمان  روستایی، 
و آریــا برزگــر در خط 

حمله ســرخ ها ایفای نقش می کنند، از این جمع کادر 
فنی به روستایی و برزگر اعتقاد چندانی ندارند و رمضانی 
نیز  با سیســتم و روش بازی پرســپولیس همخوانی 
ندارد و چندان با کیفیت نشــان نداده وعبدی با تمام 
امیدواری هایی که ایجاد کرده اصطلاحاً بگیرو نگیر دارد. 
عبدی پیش از این متفاوت بودنش را ثابت کرده و حالا 
این کادرفنی اســت که با حمایت قاطــع، با بالا بردن 
اعتماد به نفس، از او همانی را بسازد که همه انتظارش را 
می کشند. حق پرسپولیس است دنبال مهاجم باشد اما 
آنچه خود در خانه دارد بســیار با کیفیت تر از همه آن 

چیزهایی است که از بیگانه طلب می کند.

به دنبال مهاجم#
از این رو پرسپولیس دنبال جذب مهاجم 
جدیدی است که جای علیپور و بعد آل کثیر 
را پر کند. مشاور حقوقی باشگاه پرسپولیس 
گفت باشــگاه فعلًا نام عیسی را از لیست 
خارج نخواهد کرد چون با اقدامات صورت 
گرفته امیدوارند ورق برگردد اما از یک سو 
مهلت نقل و انتقالات لیــگ برتر ۲9 آبان 
تمام خواهد شــد و اگر قرار است نام بازیکن 
جدیدی به لیســت اضافه شود باید 
این مهلت هم در نظر 
فتــه  گر

شــود. در حال حاضر کادر 
یک  دنبال  پرسپولیس  فنی 
گزینه مناســب بــرای نوک 
حمله است، اما هنوز نتوانسته 
گزینه مناسبی پیدا کند. طی 
دو روز گذشــته شایعه شده 
بود مرتضــی تبریزی مهاجم 
فصل قبل اســتقلال مد نظر 
است  پرسپولیس  فنی  کادر 
او قبلًا در  اینکه  به خصوص 
ذوب آهــن شــاگرد یحیی 
بوده اما حمید مطهری اعلام 
کرد به این بازیکن علاقه ای 

ندارند.

ورزش: پس از برگزاری سومین نشست هم اندیشی کمیته 
فنی و اتاق فکر فدراسیون والیبال برای انتخاب سرمربی تیم 
ملی در نهایت نام دو گزینه به صورت رسمی برای هدایت 

تیم ملی اعلام شد.

دو گزینه نهایی#
»ولادیمیر آلکنو« و »دانیل کاســتلانی« دو گزینه نهایی 
بودند که به تأیید کمیته فنی رسیدند. البته نام هر دو گزینه 
پیش از تأیید اعضای کمیته فنی، از سوی رئیس فدراسیون 
در رسانه ها اعلام شده بود. طبق اعلام محمدرضا داورزنی، 
قرارداد سرمربی تیم ملی تا هفته آینده امضا خواهد شد و 

تیم ملی از بلاتکلیفی در خواهد آمد. 

ترکیب الکنو#
ولادیمیــر الکنو نزدیک تریــن گزینه به نیمکت تیم ملی 
خواهــد بود و اگر توافقات مالی به خوبی پیش رود او را در 
تیم ملی خواهیم دید. مربی روسی برنامه چهار ماهه آماده 
سازی تیم ملی را نیز به فدراسیون ارائه داده که عنوان شده 
در این برنامه اســامی بازیکنانی که قرار است به تیم ملی 
دعوت شوند نیز اعلام شده است.هر چند لیستی که الکنو به 
فدراسیون اعلام کرده هنوز به صورت رسمی منتشر نشده، 
اما خیلی دور از ذهن نیست که مربی روسی به همان لیست 
قدیمی و ترکیب اصلی تیم ملی بسنده کند؛ چرا که الکنو از 
فروردین ماه در ایران حاضر خواهد شد و فرصتی برای رصد 
مسابقات لیگ برتر ندارد. ظاهراً الکنو قصد ندارد تغییری در 
اسکلت اصلی تیم ملی ایجاد کند و با همان تیم و ستاره ها 

در المپیک و لیگ ملت ها حاضر خواهد شد.

جای جوانان؟#
نادیده گرفتن جوانانی مانند صابر کاظمی و میثم صالحی 
که این روزها در تیم های خود در مسابقات لیگ برتر خوش 
درخشیدند و سایر جوانانی که برای پوشیدن پیراهن تیم 

ملی تلاش می کنند، می تواند انگیزه های آن ها در لیگ برتر 
را کاهش دهد. حتی اگر قرار باشد تیم ملی ایران با ترکیب 
اصلی و بازیکنان باتجربه خود در بازی های المپیک حضور 
پیدا کند اما نباید در اردوهای پیش از این مسابقات جوانان را 
نادیده گرفت و زحماتی که آن ها در لیگ کشیده اند و خوش 

درخشیده اند را از بین برد.

نقد به روش روسی#
حضــور الکنــو روس در رأس تیــم ملی از ســوی برخی 
کارشناسان مورد نقد قرار گرفته؛ چرا که سبک او با والیبال 
ایران بســیار متفاوت است و در مدت زمان کوتاه نمی تواند 
معجزه کند اما رئیس فدراســیون والیبال با اعضای کمیته 
فنی که نزدیک به افکار او هســتند نقدهای پیشکسوتان و 
کارشناسان را در این انتخاب نادیده گرفته اند. لیست منتشر 
شده الکنو نیز مُهر تأییدی بر درستی نقدهای صورت گرفته 
بود و نشان می دهد تغییر زیادی در لیگ ملت ها و المپیک در 
تیم ملی شاهد نخواهیم بود و تمام نگاه ها از سوی فدراسیون 
و سرمربی روسی بر روی ستاره ها و مهره های اصلی تیم ملی 

است تا آن ها را به اهداف بدون برنامه خود برسانند.

فهرستی فرضی#
 پاسورها: سعید معروف، جواد کریمی و علی رمضانی

 پشت خط   زن ها: امیر غفور، پوریا یلی، شهرام محمودی، 
بردیا سعادت

دریافت کننده ها: میــلاد عبادی پــور، پوریا فیاضی، 
امیرحسین اســفندیار، مرتضی شــریفی، سلیم چپرلی، 

محمدجواد معنوی نژاد و مجتبی میرزاجانپور
 سرعتی زن ها: ســید محمد موســوی، رضــا عابدینی، 
علی اصغر مجرد، مسعود غلامی، امیرحسین توخته، مهران 

فیض امام دوست، علی شفیعی
 لیبروها: محمدرضــا حضرت پور، محمدرضا مؤذن، امین 

رضوی

به عبدی اعتماد خواهد شد؟ 

کلاف سردرگم یحیی در خط حمله
»الکنو« برنامه و لیست خود را به فدراسیون والیبال داد

سالاد روسی با طعم ایرانی

ورزش: بعد از سه فصل درخشان و بدون فراز و  نشیب در 
شرایطی که تصور می شد شجاع خلیل زاده به همکاری با 
ســرخ ها ادامه دهد، او راهی الریان شد تا هواداران تیمش 
در شــوک بزرگی فرو بروند. این تصمیم شــجاع در کنار 
صعود تیم به فینال آسیا باعث شد تا موضع تند هواداران 
را متوجه خود ببیند و اکنون در گفت وگویی با ورزش سه 
به ماجراهایی که باعث این تصمیم جنجالی شــده پاسخ 

 دهد. 

رسول پناه گفت الان وقت تمدید با تو را نداریم#
از همه پیشکســوتان عزیز که درباره من حرف می زنند از 

آن ها عذرخواهی می کنم و به گردن من حق دارند. 
غیــر فوتبالی ها هر صحبتی می کننــد در حد و اندازه ای 
نیســتند که بخواهم جوابشــان را بدهم. بگذارید درباره 
آن روزها بگویم. بعد از جلســه ای که با آقای رســول پناه 
داشــتم به خبرنگاران گفتم می مانم و یک پســت هم در 
اینســتاگرام منتشر کردم و نوشتم جایی نمی روم. فردای 
آن روز برای تمدید قرارداد به باشــگاه رفتم و آقای رسول 
پناه گفتند چرا مصاحبه کردی و گفتی قرارداد چهار ساله 
می بنــدی. تو قرارداد داری و از ایــن جور حرف ها. گفتم 
آقای رســول پناه در قراردادم بند و آپشن دارم و می توانم 
جدا شوم، می خواهم آن بند و آپشن را از قراردادم بردارم 

تا در ادامه در تیم بمانم. 
اوگفت: ســازمان بازرسی اجازه نمی دهد قرارداد بازیکن را 
بالا ببرم. گفتم ۳ ســال ماندم و بدون چشمداشت مالی و 

افزایش قرارداد کارم را کردم. الان می خواهم در تیم بمانم 
و خیلی از بازیکنان تیم قراردادشــان دو برابر من اســت. 
جواب درستی به من نداد و فردای آن روز دوباره به باشگاه 
رفتم و با آقای رسول پناه صحبت کردم و گفتم ما به بازی 
های آسیایی می رویم و بعد از آن دیگر صحبت نمی کنم. 
گفت ما الان در حال جذب بازیکن جدید هســتیم و وقت 

این را نداریم که با بازیکنان قدیمی صحبت کنیم. 

می گویند شجاع پولکی است، بله حق با شماست#
بعضی ها می گویند شجاع پولکی، بله دوستان من پولکی 
و رفتم ولی زمان همه چیز را مشــخص خواهد کرد. من 
سکوت کردم ولی دیدم هر چه سکوت کنم بدتر می شود. 
همه تیم می دانند که در لیگ قهرمانان آســیا بودیم و چه 

کارهایی پشت پرده می کردند.
 بروید از آقای گل محمدی بپرسید که دلش چقدر خون 
بود که برای تیم زحمت می کشــید اما آقایان در تهران به 
دنبال جانشین وی بودند. مردم اما حرف آقای رسول پناه 
را قبــول می کنند. چون قلبا او را دوســت دارند چرا که 

کاری کرده بود همه هواداران علیه بازیکنان بودند. 

از شجاع گنده تر رفتند و مشکلی نیست#
همه بازیکنان رفتند در فضای جدید تا پیشــرفتی داشته 
باشــند. من نمی گویم رفتم پیشرفت کنم، رفتم تا فضای 
جدیــدی را تجربه کنم. حالا هــر کی می خواهد صحبتی 

کند و بی احترامی کند بالای سر من جا دارند. 

من هــواداران پرســپولیس را دوســت دارم، نه آن هایی 
که به دنبال خودشــیرینی در صفحات مجازی هســتند. 
آن هایی که هوادار واقعی پرســپولیس هســتند می دانند 
چه می گویم. گنده تر از من همه از پرسپولیس رفتند. این 

پرسپولیس بوده که مانده. 

انگار استقلالی ها فینالیست آسیا شدند #
چه طور بازیکنــان حریف قرارداد دارند اما قراردادشــان 
ناگهان می شــود ۴ میلیارد و 6 میلیــارد و فلان؟ چطور 
قــرارداد ۲ تومانی من نمی شــود هم پایه قــرارداد دیگر 
بازیکنان. مگر استقلالی ها قهرمان لیگ شدند یا به فینال 
آســیا رفتند که قراردادش این قدر بالا می رود اما برای ما 
بازرسی و مدیر باشــگاه نمی گذارد؟ چطور بازیکنان حال 
حاضر پرسپولیس هم باید کمترین قرارداد را داشته باشند؟ 
قرارداد خیلــی از تیم های لیگ برتری را با پرســپولیس 
 مقایســه کنید و قطعاً پرســپولیس چهارمیــن قرارداد را

 دارد. 

آقای رسول پناه شما یک شومنی#
من پیشنهاد قرارداد دادم که تا آخر فوتبالم در پرسپولیس 
بمانم. گفتند ســازمان بازرســی اجــازه نمی دهد. چطور 
سازمان بازرســی به بقیه تیم ها اجازه می دهد. اما دست 
آقای رغبتی درد نکند و زحمت کشــید. آقای رسول پناه 
یــک دروغگویی بیش نبود. یک شــومن بود که مدیریت 

باشگاه را به او داده بودند.

امیرمحمد سلطان پور: امشب دوباره شاهد بزرگ ترین رقابت 
لیگ برتر انگلیس خواهیم بود؛ جایی که منچسترســیتی در 
اتحاد میزبان لیورپول اســت. این دو تیم در چند فصل گذشته 
خود را به عنوان غول های اصلی فوتبال انگلیس مطرح کرده اند 
و لیورپول که فصل پیش قهرمان شــد و این فصل نیز خود را 
به عنوان مدعی نشان داده می داند که در صورت شکست دادن 
شــاگردان گواردیولا چه ضربه محکمی به امیدهای آنان برای 
تعقیب کردنشان در صدر جدول خواهد زد. اما برای گواردیولا 
موفقیت در این بازی حتی از قرمزها نیز از اهمیت بیشــتری 
برخوردار اســت. او به شدت منتظر این بازی بود تا با شکست 
لیورپول به همگان نشان دهد که این تیم اوست که همگان باید 
از آن بترسند. سیتیزن ها فصل گذشته توسط لیورپول از تخت 
پادشاهی خود به پایین انداخته شدند و این فصل به چیزی جز 
انتقام فکر نمی کنند. مسلماً در بازی امشب باید منتظر تنش، 
کیفیت و هیجان باشــیم؛ و البته احتمالاً حواشی، درگیری و 
شادی و دشــمنی نیز خواهیم دید. اما مهم تر از همه تماشای 
یک بازی باکیفیت تضمین شده است. چند وقت پیش یورگن 
کلوپ گفته بود: »من نهایت احترام را برای منچسترسیتی دارم« 
و گواردیولا نیز می گوید لیورپول سخت ترین حریفی است که 
در کل دوران مربیگری اش تجربه کرده است. احترام میان این 
دو مربی اتفاقی حقیقی است با اینکه بارها این احترام به خاطر 
حساسیت های مسابقاتی که داشته اند در بوته آزمایش گذاشته 
شده است. رقابت منچسترسیتی و لیورپول رقابتی تازه به وجود 

آمده، اما قطعاً بسیار قدرتمند است.

مالکیت جدید#
در مدت ۲۴ ســاعت همه چیز در منچسترسیتی عوض شد. 
آن ها فصل ۲۰۰۸/۰9 را با مالکیت شــرکت ســرمایه گذاری 
ورزشی بریتانیا زیر نظر نخست وزیر سابق تایلند یعنی تاکسین 
شــیناواترا آغاز کردند، اما صبح دوشــنبه اول سپتامبر ۲۰۰۸ 

شــرکت متحد ابوظبی بــا مبلغ ۲۰۰ میلیــون پوند مالکیت 
باشــگاه را به دست گرفت. ســاعاتی بعد قبل از اینکه پنجره 
نقل و انتقالات تابستانی بسته شود هم آن ها با شکستن رکورد 
گران قیمت ترین بازیکن تاریخ باشگاه روبنییو ستاره برزیلی را 
از رئال مادرید خریداری کردند تا دوران جدید این باشگاه رسماً 
کلید بخورد. ســیتی فصل گذشته در جدول نهم شده بود، اما 
لیورپول می خواست با رافائل بنیتز تلاش مجددی را برای کسب 
عنوان قهرمانی لیگ آغاز بکند. اما بعد از مدتی مشخص شد که 

دو باشگاه از لحاظ رفتن به سمت موفقیت در دو مسیر مخالف 
هم در حرکت هستند. با اینکه سیتی فصل را در رتبه دهم تمام 
کرد و لیورپول با اختلاف اندکی نسبت به منچستریونایتد دوم 
شد، اما ســیتی با خرید بازیکنانی مانند کارلوس توز، امانوئل 
آدبایــور و کولو توره خیلی زود خود را برای جهشــی بلند در 
جدول آماده کرد. آن ها در فصل ۲۰۰9/1۰ پنجم شدند، فصل 
بعدش ســوم و بالاخره در ۲۰11/1۲ به دراماتیک ترین شکل 
ممکن بالاتر از منچستریونایتد نخستین قهرمانی خود در لیگ 

برتر را جشن گرفتند.
از طرف دیگر لیورپول رو به افول بود. آن ها دو ســرمربی خود 
یعنی بنیتز و هاچســون را اخراج ردند، سرانجام از دست جرج 
ژیلت و تام هیکس مالکینی که از آن ها بســیار بدشان می آمد 
راحت شدند . در نزاعی قانونی مالکیت باشگاه را به گروه ورزشی 
فنوی واگذار کردند، افرادی که همچنان کنترل باشــگاه را به 
دســت دارند. درست است که قرمزها جام بردند و در ۲۰1۲ با 
کنی دالگیش جام اتحادیه ر بالا بردند اما شکل اوج گیری سیتی 

و افول لیورپول کاملًا واضح بود.

نخستین رقابت#
در سال ۲۰1۲ لیورپول برندان راجرز را به جای دالگیش روی 
نیمکت نشاند و در بهار ۲۰1۴ لیورپول دوباره مدعی قهرمانی 
شــده بود. با داشتن مهاجمانی مثل سوآرز و استاریج لیورپول 
میهمان سیتی بود و می دانست با کسب دهمین برد پیاپی در 
این رقابت آن ها را در مســیر قهرمانی قرار خواهد داد. قرمزها 
۳-۲ پیروز شدند و فقط چهار بازی تا قهرمانی فاصله داشتند. 
اما دو هفته بعد جرارد آن سُر خوردن تاریخی را در زمین چلسی 

رقم زد تا نبرد قهرمانی را در نهایت به سیتی ببازند.

قدرت آنفیلد#
در ســال ۲۰1۸ ســیتی در اوج قرار داشــت. دو سال بود که 
گواردیولا ســرمربی تیم شــده و آن ها با 1۰۰ امتیاز قهرمان 
شده بودند. اما لیورپول نیز نخستین تیمی بود که در آن فصل 
آبی آســمانی ها را شکســت داده بودند و چند ماه بعد در یک 
چهارم نهایی لیگ قهرمانان به مصاف هم رفتند. در بازی رفت 
قرمزها در آنفیلد جو وحشــتناکی را رقم زدند و با ستاره هایی 
مثل صلاح، مانه و چمرلین ۳-۰ پیروز شــدند. بازی برگشت 
نیز خاطره انگیز شــد اما این لیورپول بود که در مجموع 1-5 

حریفش را مغلوب کرد.

سرپرست باشگاه پرســپولیس و همبازی سابق اسطوره 
قرمزپوشــان و تیم ملی، در استوری اینستاگرامی تولد او 
را تبریک گفت. دیروز علی کریمی تولد ۴1 سالگی خود 
را پشــت سر گذاشت و به این دلیل بسیاری از چهره های 
فوتبالی تولد این چهره محبــوب را به او تبریک گفتند. 
یکی از این افراد افشــین پیروانی بــود که در چند وقت 
گذشته درگیری های لفظی با کریمی پیدا کرده بود، اما در 
استوری اینستاگرامی خود با جمله تولدت مبارک آرزوی 

بهترین ها« نشان داد که مشکلی با یکدیگر ندارند.

باشگاه ســاوتهمپتون واکنش بامزه ای به صدرنشینی خود در 
لیگ برتر انگلیس نشــان داد. بعد از پیــروزی این هفته این 
باشگاه در لیگ برتر، آن ها به صورت موقت با یک بازی بیشتر 
بعد از چندین سال به صدر جدول آمدند و با کنایه به توییت 
اخیر دونالد ترامپ در مبارزه انتخاباتی ریاست جمهوری این 
کشور که گفته بود »شــمارش را متوقف کنید«، این باشگاه 
نیــز همین جمله را در توییتش به کار برد تا این گونه بتوانند 

صدرنشین باقی بمانند!

باشگاه  ساوتهمپتونافشین پیروانی
پس از مثبت شدن تست کرونای پدیده فوتبال آلمان، او 
در توییتی به ابراز نگرانی هوادارانش واکنش نشان داد. کای 
هاورتز که این تابستان به عنوان گران قیمت ترین بازیکن 
تاریخ آلمان راهی چلسی شد و فصل خوبی را نیز پشت سر 
می گذاشت، بعد از مثبت شدن تست کرونایش در توییتر 
نوشت: »متشکرم از همه پیام هایتان. زمان تمرکز بر روی 
ریکاوری فرا رســیده و اینکه هر چه زودتر بتوانم به زمین 

برگردم«.

ایــن باشــگاه قبــل از دیــدار دیــروز تیم خــود مقابل 
منچســتریونایتد به بزرگداشــت فعالیت های خیرخواهانه 
اخیر مهاجم یونایتد پرداخت تا نشــان دهد فوتبال بیشتر 
از تنها رقابت درون زمین اســت. باشــگاه اورتون دیروز در 
گودیسون پارک از فعالیت های مارکوس رشفورد در جهت 
تأمین غذای کــودکان نیازمند بریتانیا قدردانی کرد و روی 
اســکوربورد اســتادیوم و در توییت خود نیز این قدردانی و 

تشکر را بازتاب داده است.

باشگاه اورتونکای هاورتز

شجاع: انگار استقلالی ها فینالیست آسیا شدند

بله! به خاطر پول رفتم

ضد  حمله

 اعتراض باشگاه تراکتور 
به فسخ قرارداد رضا شکاری

ورزش: به نقل از روابط عمومی باشگاه تراکتور تبریز، با توجه به اقدام رضا 
شکاری جهت فسخ یک طرفه قرارداد، باشگاه تراکتور اعتراض خود را نسبت 
به این اقدام اعلام کرده است. بنا به دستور محمد علیپور مدیرعامل باشگاه 
تراکتور، واحد حقوقی این باشــگاه در راستای دفاع از منافع تراکتوری ها 
اعتراض خود را نســبت به فسخ یک طرفه قرارداد رضا شکاری اعلام کرده 

است و پیگیر این موضوع خواهد بود.

مرزبان به اردوی سپاهان پیوست
ورزش: علیرضــا مرزبان مربی جدید تیم فوتبال ســپاهان پیش از دیدار 
زردپوشان برابر گل گهر سیرجان به اردوی این تیم اضافه شد. علیرضا مرزبان 
با تصمیم محرم نویدکیا، در فصل جدید لیگ برتر یکی از مربیان تیم فوتبال 
سپاهان خواهد بود. این مربی که قبلاً هم در باشگاه سپاهان فعالیت داشته 
است، دیروز به ایران بازگشت و به اردوی زردپوشان در سیرجان ملحق شد.

۲۳ بازیکن برای بازی با بوسنی به خط شدند
ورزش: دراگان اســکوچیچ فهرســت جدید بازیکنان دعوت شده به 
اردوی تیم ملی ایران را برای بازی تدارکاتی مقابل بوسنی و هرزگوین 

مشخص کرد.
دروازه بانان: محمدرشید مظاهری، امیر عابدزاده و پیام نیازمند

مدافعان: میلاد محمدی، عارف غلامی، صادق محرمی، محمدحســین 
کنعانی زادگان، شجاع خلیل زاده، مجتبی نجاریان، مرتضی پورعلی گنجی 

و سید مجید حسینی.
هافبک ها: احسان حاج صفی، سعید عزت اللهی، اکبر ایمانی، علی قلی زاده، 

وحید امیری، احمد نوراللهی، امید نورافکن و سیامک نعمتی.
مهاجمان: کریم انصاری فرد، مهدی قایدی، کاوه رضایی و ساسان انصاری.

رسن بهترین بازیکن لیگ قهرمانان شد
ورزش: با پایان فرصت شرکت در نظرسنجی سایت رسمی کنفدراسیون 
فوتبال آسیا )AFC( برای انتخاب بهترین هافبک لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۰ 
در منطقه غرب، بشــار رسن در جایگاه نخست قرار گرفت. هافبک عراقی 
پرسپولیس 5۳.6 درصد رأی کاربران سایت AFC را به خود اختصاص داد 
و بهترین هافبک رقابت ها لقب گرفت. مهدی قایدی از اســتقلال و کمال 
کامیابی نیا با کسب ۲9.۳۸ و 1۰.۸9 از مجموع آرا، در رتبه های دوم و سوم 

نظرسنجی قرار گرفتند.

گلزنی دوباره رضایی و قلی زاده برای شارلوا
ورزش: تیم شارلوا جمعه شب در چارچوب هفته یازدهم ژوپیلر لیگ بلژیک 
میهمان میشــلن بود که این دیدار در نهایت با نتیجه تساوی ۳ - ۳ پایان 
یافت. ســه گل تیم شارلوا را در این بازی کاوه رضایی )۲۰(، ویلمس )57( 
و علی قلی زاده )7۲( به ثمر رســاندند. تیم شارلوا با کسب این تساوی ۲۳ 
امتیازی شد و همچنان صدرنشین جدول رده بندی ژوپیلر لیگ بلژیک باقی 

ماند.

ستاره بوسنی بازی با ایران را از دست داد
ورزش: ادین ژکو، مهاجم تیم ملی بوســنی به دلیل ابتلا به ویروس کرونا 
دیدار دوستانه با ایران را از دست داد. ادین ژکو، مهاجم تیم فوتبال رم ایتالیا 
و تیم ملی بوسنی و هرزگوین به ویروس کرونا مبتلا  شده است. قرار است 
دو تیم ملی ایران و بوسنی و هرزگوین روز پنجشنبه، ۲۲ آبان ماه در دیداری 
دوستانه به مصاف هم بروند که از همین رو ژکو تقابل با ایران را از دست داد.

اعتراض پرسپولیس به کارت قرمز کامیابی نیا 
ورزش: باشــگاه پرسپولیس با ارسال نامه ای رسمی به فدراسیون فوتبال 
و سازمان لیگ نسبت به دریافت کارت قرمز هافبک تیمش اعتراض کرد 
و  تقاضــای بازنگری و حذف کارت زرد دوم کامیابی نیا شــد. در صورت 
پذیرش این اعتراض، کمال کامیابی نیا می تواند در دیدار بعدی، سرخپوشان 

را همراهی کند.

شکوری: پرسپولیس را تقویت می کنیم
ورزش: به نقل از باشــگاه پرسپولیس، ابراهیم شــکوری درباره وضعیت 
پرسپولیس اظهار کرد: باید به اطلاع هواداران عزیز برسانم که پیرو جلسه 
میان مدیرعامل و سرمربی تیم، مقرر شد فهرست بازیکنان مدنظر کادر فنی 
در اختیار مدیریت باشگاه قرار گیرد تا اقدام های مربوط در جهت تقویت تیم 
انجام شود. وی ادامه داد: با توجه به قوانین AFC، امکان جذب بازیکن در 
بازی فینال آسیا وجود ندارد و برای مسابقات لیگ، طبق ظرفیت باقیمانده، 

اقدام لازم طبق نظر کادر فنی صورت خواهد گرفت.

 موسی کولیبالی، 
گلزن ترین مدافع خارجی لیگ ایران

ورزش: مدافع تیم فوتبال فولاد خوزســتان با به ثمر رساندن یک گل در 
دیدار با ذوب آهن در هفته اول لیگ بیستم، گلزن ترین مدافع خارجی لیگ 
ایران لقب گرفت. موسی کولیبالی  در نخستین دیدار تیمش در لیگ بیستم 
موفق ظاهر شد و در دقیقه 1۰، اولین گل تیمش را برابر ذوب آهن به ثمر 
رســاند. او با این گل در لیگ ایران 11 گله شد و عنوان گلزن ترین مدافع 

خارجی لیگ ایران را که پیش از این در اختیار پادوانی بود، بدست آورد.

محرومیت شجاعی به خاطر نقد عملکرد فدراسیون 
ورزش: کریــم جمالی مدیر روابط عمومی باشــگاه تراکتور  در مورد 
محرومیت دو جلسه ای مسعود شجاعی اظهار کرد: متأسفانه زمانی که 
متوجه محرومیت او شــدیم، از این رأی تعجب کردیم. شجاعی یکی 
از با اخلاق ترین بازیکنان تاریخ فوتبال ایران به حساب می آید و مردم 

این موارد را به خوبی می دانند.
وی افزود: با این حال، باشگاه اعتراض خود را به محرومیت شجاعی اعلام 
کرده و امیدوار است از هفته دوم بتواند از حضور این بازیکن با تجربه بهره 

ببرد.
وی با اشــاره به دلیل محرومیت دو هفته ای مسعود شجاعی، خاطر نشان 
کرد: طبق اطلاعاتی که به دســت ما رسیده، محرومیت شجاعی به خاطر 

مصاحبه پس از اتمام فینال جام حذفی و نقد عملکرد فدراسیون است.

تکذیب ابتلای نادری به کرونا 
ورزش: دیروز شایعاتی مبنی بر ابتلای مدافع جدید تیم فوتبال استقلال به 
کرونا منتشر شد که پزشک استقلال آن را تکذیب کرد.  مهدی سیاهپوش 
پزشــک تیم فوتبال استقلال در گفت وگو با رسانه این باشگاه خبر ابتلای 
محمد نادری به ویروس کرونا را تکذیب کرد و گفت که پاسخ تست کرونای 

این بازیکن منفی بوده است.

گفت و گوی روز

منهای فوتبال

هفته هشتم لیگ برتر انگلیس
 منچسترسیتی- لیورپول

    یکشنبه 18 آبان - ۲0:00 از شبکه ورزش

هفته هفتم سری آ ایتالیا
لاتزیو - یوونتوس

      یکشنبه 18 آبان  - 15:00 از شبکه ورزش

ورزش در سیما

بنا: در پاریس شاید معجزه لندن تکرار شود
ورزش: سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی گفت: بیشتر سرمایه گذاری ما 
باید روی المپیک ۲۰۲۴ پاریس باشــد که شاید بتوان معجزه المپیک 

لندن را تکرار کرد.
محمد بنا، سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی که همواره نامش به عنوان 
کسی که با سلیقه خودش نفرات اعزامی به مسابقات را انتخاب می کند، 
مطرح شده؛ این بار به برگزاری مسابقات انتخابی در هر 1۰ وزن رضایت 

داد.
بنا پس از پایان مسابقات درباره نتایجی که بدست آمد، گفت: به جز لیگ 
که ماه گذشته برگزار شد، درهفت، هشت ماه گذشته مسابقه ای نداشتیم. 
مسابقات خوبی در یک روز برگزار شد که ما در کشتی فرنگی در مجموع 
1۲ کشتی داشتیم. همه کشتی ها یکی از یکی بهتر بود. طبیعتاً بچه ها از 
شرایط بدنی خوبی برخوردار نبودند، اما چون همه آن ها جوان و باانگیزه 

بودند، نمایش دلچسبی داشتند.

مسابقات جهانی#
وی افزود: اگر مســابقات جهانی امسال برگزار شود، امیدوارم با همین 
نفرات بتوانیم نتایج مطلوبی بگیریم. چند ســالی است کشتی فرنگی 
پوســت اندازی داشته و نفرات جوان و خوبی به تیم ملی ملحق شدند. 
این اتفاق نوید روزهای خوبی را می دهد. ان شــاءالله اگر المپیک توکیو 
برگزار شود، امیدواریم نتایج خوبی بگیریم. بیشتر سرمایه گذاری ما باید 
روی المپیک ۲۰۲۴ پاریس باشد که شاید بتوان معجزه المپیک لندن 

را تکرار کرد.

پدیده جدید#
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در پایان درباره نفرات انتخاب شده گفت: 
طبیعتاً همه نفراتی که در انتخابی بودند، کشتی گیرانی هستند که به 
اردو دعوتشان کرده بودیم. همه نفرات برتر هم شناخته شده هستند. 
تنها موردی که می توانم نام ببرم، محمد ناقوســی است که در وزن ۸۲ 
کیلوگرم با وجود جوانی توانست انتخاب شود. او آینده درخشانی دارد؛ 

اگر بتواند خودش را حفظ کند.

حسن یزدانی: 
هر سال باید انتخابی برگزار شود

ورزش: حســن یزدانی مثل همیشــه بدون هیچ حرف و حدیثی در 
انتخابی تیم ملی حاضر شد و این بار توانست در تک مسابقه ای که برایش 
مقابل احمد بذری در نظر گرفته شده بود، با نتیجه 11 بر صفر به پیروزی 

برسد تا دوبنده تیم ملی را در مسابقات جهانی ۲۰۲۰ تصاحب کند. 
یزدانی که چند ماهی است از بند مصدومیت رها شده و مثل سال گذشته 
آماده به نظر می رسد، درباره مسابقات انتخابی گفت: من در انتخابی تیم 
ملی با احمد بذری که هم جوان و هم آینده دار است، کشتی گرفتم. خدا 
را شکر توانستم موفق شوم. من مثل هر سال در مسابقات انتخابی شرکت 
کردم. امیدوارم هر سال این روند ادامه دار باشد و مسابقات انتخابی برگزار 
شــود تا قهرمانان امید خود را از دست ندهند و بتوانند در میدان باهم 
رقابت کنند. کسانی که می خواهند دوبنده تیم ملی را برتن کنند، باید در 

انتخابی شرکت کنند تا بتوانند خودشان را ثابت کنند. 

پیروزی روستوک با درخشش یخچالی
ورزش: در ادامه رقابت های بســکتبال بوندس لیــگای ۲ آلمان، تیم 
روستوک که بهنام یخچالی را در ترکیب خود دارد، موفق شد برابر آرتلند 

به برتری ۸6 بر 6۴ دست پیدا کند.
بهنام یخچالی در این دیدار ۲1 امتیاز بدست آورد و امتیازآورترین بازیکن 
میدان بود. یخچالی همچنین پنج پاس گل و چهار ریباند داشت و هیچ 
خطایی انجام نداد. تیم  روستوک در رده دوم لیگ 15 تیمی بوندسلیگا۲ 

آلمان قرار دارد.

ادامه تک روی کیانوش
ورزش: نخستین اردوی تیم ملی وزنه برداری برای حضور در رقابت های 
قهرمانی آســیا پس از مدت ها تعطیلی فعالیت های این رشته به دلیل 
شیوع کرونا از روز 1۰ آبان ماه در کمپ تیم های ملی آغاز شد. حسین 
ســلطانی )۸1 کیلوگرم(، محمد زارعی، علی میری، صالح چراغی )۸9 
کیلوگرم(، ســهراب مرادی )96 کیلوگرم(، رسول معتمدی، سیدایوب 
موســوی )1۰۲ کیلوگرم(، علی هاشمی، کیا قدمی )1۰9 کیلوگرم( و 
علی داودی )1۰9+ کیلوگرم( نفرات حاضر در این اردو هستند که البته 
کیانوش رستمی باز هم ترجیح داد در این اردو حضور نیابد و به صورت 

انفرادی تمرین کند!

زنگ خطر کرونا در بسکتبال زنان
ورزش:لیگ برتر بسکتبال زنان از 15 آبان ماه آغاز شد که طی دو روز 
تنها سه بازی از جدول گروه اول برگزار شد. به دلیل ابتلای چهار بازیکن 
سینام مشهد و چهار بازیکن پاز تهران دیدار این تیم ها مقابل رقبایشان 
انجام نشد. این اتفاق زنگ خطری جدی را برای مسئولان فدراسیون به 
صدا درآورده است که بی توجهی به آن به معنی بی توجهی به سلامتی 
و جان بازیکنان است چون سیستم برگزاری مسابقات بیشتر متکی بر 
خودمراقبتی بسکتبالیست ها است که این سیستم دارای نقص است. در 
حالی که هر تیم پس از انجام بازی های پنجشنبه و جمعه به شهر خود 
برمی گردد تا مسابقه بعدی که  1۲ روز دیگر است، احتمال ابتلا به کرونا 
وجود دارد؛ اتفاقی که در شروع مسابقات افتاد، با این تفاوت که در هفته 
اول تیم ها موظف به انجام تســت کرونا بودند، اما در هفته دوم و سوم 
تیم هایی که بازیکن مبتلا به کرونا نداشتند، تست نمی دهند، تا اینکه در 
شروع دیدارهای دور برگشت و شروع دیدارهای پلی آف بار دیگر تست 

PCR خود را انجام بدهند.

امشب ساعت ۲0؛ ورزشگاه اتحاد، منچسترسیتی - لیورپول
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

»تک تیرانداز«  در نیمه راه تولید
سیما و سینما: ابراهیم اصغری، 
تهیه کننده سینما و تلویزیون، در 
برنامه تلویزیونی »افق سینما« از 
تغییر نام فیلم سینمایی »شکار 
به  »تک تیرانداز«  به  شکارچی« 

کارگردانی علی غفاری خبر داد.
به گزارش خبرگزاری جــوان، اصغری با اعلام این خبر گفت: حدود دو 
هفته از آغاز فیلم برداری »تک تیرانداز« گذشته و در نیمه راه تولید است.

وی در ادامه افزود: این فیلم برشــی از حضور شهید عبدالرسول زرین، 
تک تیرانداز قهرمان ایرانی در دفاع مقدس است و برخلاف فیلم تک تیرانداز 
آمریکایی، وجهه عرفانی و معرفتی تک تیرانداز ایرانی را به تصویر می کشد. 

کامبیز دیرباز در این فیلم سینمایی نقش شهید زرین را ایفا می کند.
وی اظهار کــرد: بخش زیادی از قصه »تک تیرانــداز« در دل نیروهای 
دشــمن تعریف می شود و به تأثیر حضور و مبارزه تک تیرانداز ایرانی در 
عقیم کردن عملیات های دشمن می پردازد. این فیلم سینمایی با حمایت 

انجمن سینمای انقلاب و دفاع مقدس در حال تولید است.
اصغــری در ادامه افزود: شــهید زریــن، تک تیرانداز ایرانــی از ۷۰۰ تا 
۳هزارشلیک موفق داشته و ویژگی اش نسبت به تک تیراندازهای جهان 
این است که بیش از اینکه به شلیک های موفقش افتخار کرده باشد، به 

انسان هایی که به آن ها شلیک نکرده است، می بالد.
این تهیه کننده ســینما در پایان با اشاره به سختی های ساخت فیلم در 
حوزه دفاع مقدس گفت: کار در ســینمای دفاع مقــدس اگر با علاقه و 
معرفت همراه نباشد، بسیار سخت و شکننده است. دوستان بنده که از 
فرماندهان جنگ بودند و سر صحنه فیلم حضور داشتند، اعتراف کردند 

که ساخت فیلم جنگی از خود جنگ سخت تر است.
پیش از این کامبیز دیرباز به  عنوان بازیگر این فیلم سینمایی  که در نقش 

شهید زرین بازی خواهد کرد، معرفی شده بود. 
فیلم سینمایی تک تیرانداز به همت انجمن سینمای انقلاب و دفاع مقدس 
بنیــاد فرهنگی روایت فتح با حضور بیش از ۱۲۰ نفر از عوامل حرفه ای 
سینما و پس از ســه ماه پیش تولید در شهرک سینمای انقلاب و دفاع 

مقدس مراحل تولید خود را آغاز کرده است.

»روزگار جوانی« اواسط دی ماه کلید می خورد
سیما وسینما: پس از حدود ۲۰ 
ســال از پخش »روزگار جوانی« 
تصویربــرداری فصل جدید این 
سریال با همان نام  قرار است از 
اواسط دی ماه به تهیه کنندگی 
ســپهر محمدی در تهران آغاز 

شود. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، اصغر توسلی به عنوان کارگردان 
فصل جدید ســریال »روزگار جوانی« انتخاب شــده و قرار است اواسط 
دی ماه تصویربرداری این ســریال به تهیه کنندگی سپهر محمدی در 
تهران آغاز شــود. تاکنون برای حضور بیــوک میرزایی و نصرالله رادش 
صحبت هایی شده و حضور بقیه بازیگران هنوز به طور قطعی مشخص 
نشده  است. فصل نخست این سریال در سال ۷۷ به تهیه کنندگی اصغر 
توســلی و کارگردانی شاپورقریب و اصغر توســلی و نویسندگی اصغر 
فرهادی ساخته شد و فصل دو در سال ۷۸ به تهیه کنندگی و کارگردانی 
اصغر توسلی و نویسندگی علی اکبر محلوجیان و فرهاد نقدعلی روانه آنتن 

شبکه پنج سیما شد.
پیش از این »حمید طاهری« که نگارش ســریال های در جست وجوی 
آرامش، آرماندو و نیاز را برای تلویزیون داشته است از نگارش فصل جدید 

این مجموعه خبر داده بود .  

 سریال »ماه و غزل« 
درباره قیام عاشورا ساخته می شود

فارس: ســریال »مــاه و غزل« 
به نویسندگی ســعید رحمانی 
به تبعات و نتایج قیام عاشــورا و 
کربلا می پردازد و دو ســال پس 
از عاشــورا و در سال ۶۳ هجری 

رخ می دهد.
نویسندگی سریال »ماه و غزل « به قلم سعید رحمانی به پایان رسیده 

است.
این ســریال مناســبتی که برای ماه محرم تدارک دیده شده است، در 
مراحل تأیید و تصویب فیلم نامه و انتخاب کارگردان و تهیه کننده است. 

قصه این ســریال غیرواقعی است، اما از رخدادهای واقعی تاریخی عبور 
کرده اســت. شــخصیت های قصه ماه و غزل هم غیرواقعی و هم واقعی 
هستند. آن ها از میان شخصیت های تاریخی و رخدادهای واقعی تاریخی 
عبور کرده اند. شــخصیت های تخیلی بین این رخدادها حضور دارند و 

کنش و واکنش هایشان را نسبت به رخدادها خواهید دید.
سعید رحمانی تا به حال نگارش سریال های روز رفتن، سی امین روز، وفا، 
رسم عاشقی، دریایی ها، رستوران خانوادگی، گمگشته و ... را در کارنامه 

کاری خود داشته است.

اکرانیکنمایشکودکدرقالبطرحنمایشنما
 »هفت خوان کودکان« در فضای مجازی

روی صحنه می رود 
سیما و ســینما: فیلم نمایش 
بــه  »هفت خــوان کــودکان« 
نویسندگی و کارگردانی حسین 
مزینانی از تولیدات سال ۱۳۹۸ 
مرکز تئاتر کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان در قالب طرح 

نمایش نما در فضای مجازی اکران شد. به نقل از اداره کل روابط عمومی 
و امور بین الملل کانون، این نمایش ویژه کودکان ۵ تا ۱۲ ســال است و 
هنرمندانی همچون محمدرضا معجونی، حسین مزینانی، فرشید عسگری 

و مانی کلاته، در آن ایفای نقش می کنند.
در خلاصه این نمایش آمده اســت؛ یک گروه نمایشی به  طور اتفاقی با 
دو کودک به نام های ازل و ابد که از دل زمان آمده اند، آشــنا می شوند و 
از ســوی آن ها به دل زمان می روند تا هفت خوان رستم را روایت کنند و 

لشکر ایران را از دست دیو سفید نجات دهند.
علاقه مندان می توانند تا پایان آبان ۱۳۹۹ فیلم این نمایش را در پایگاه 

اینترنتی نمایش نما به نشانی th.kpf.ir تماشا کنند.

 ســیما و ســینما/ زهره کهندل  مسابقه 
خانوادگــی »ایرانیش« با طراحــی بازی های 
ســنتی ایرانی از اقلیم های مختلف ایران و با 
ایجاد فضای شــاد در رقابت ها بر آن اســت تا 
ســرمایه های فرهنگی و بومی سرزمینمان را 
به نســل امروز یادآوری کند. تمامی رقابت ها 
در ایرانیش کاملًا بومی بوده و شرکت کننده ها 
بخت خود را با انجــام بازی های مفرح ایرانی 
می آزمایند. در ســرزمین مــا چندهزار بازی 
وجود دارد که بیشــتر آن ها جنبه ســرگرمی 
داشــته و قابل رقابــت نیســت. در ایرانیش 
بازی هــای ایرانی هیجان انگیــز و قابل رقابت 
برای تمامی رده های سنی در خانواده، مراحل 
مســابقه را تشــکیل خواهــد داد. همچنین 
اطلاعــاتِ عمومی،  اشــعار،  ضرب المثل هــا، 
تاریخی، فرهنگی و طبیعیِ ســرزمینمان نیز 
در این برنامه یادآوری می شــود. این برنامه با 
ارجاع به برخی از بازی های کلاسیک و سنتی 
ایرانی، ضمن ایجاد رقابت و سرگرمی در ترویج 
و تثبیت فرهنگ ایرانی هم می کوشد. در واقع 
»ایرانیــش« بــه احیای بازی هــای ایرانی در 
فضای استودیویی و در قاب و قالب تلویزیونی 
دســت زده که هم یک اســتراتژی رسانه ای 
خوب است و هم کارکرد نوستالژی خوبی دارد. 
با این تمهید هم می توان نســل های قدیمی و 
میانســال را به پای تماشای آن نشاند و برای 
آن ها امــکان خاطره بازی بــا بازی های زمان 
کودکی را فراهم می کند و هم نسل جدید را با 
این بازی های کمرنگ شده و در حال فراموشی 
آشــنا می کند.  این برنامه شب های دوشنبه، 
سه شنبه و چهارشنبه هر هفته ساعت ۲۳ روی 
آنتن شــبکه دو می رود و بازپخش آن روزهای 
پنجشــنبه و جمعه ساعت ۱۷ و جمعه ساعت 
۲۳ و بازپخــش دوم برنامــه روزهای شــنبه، 
یکشنبه و دوشــنبه ســاعت ۱4 است. آنچه 
در ادامــه می آید گفت وگوی ما با »احســان 
ارغوانی« تهیه کننده یک مسابقه کاملًا ایرانی 

در قاب تلویزیون است که می خوانید.

ایده ســاخت »ایرانیش« چطور شکل س
گرفت؟

زمانی کــه برنامه »امروز هنوز تموم نشــده« 
را روی آنتــن داشــتیم، به ایــن موضوع فکر 
می کردیم، چون این برنامــه درباره پرداختن 
بــه معضلات اجتمــاع و جوانان بــود و یکی 
از معضــلات فراموشــی فرهنــگ ایرانی در 
سبک زندگی جوانان بود. در واقع ایده ایرانیش 
از جایی شکل گرفت که دیدیم اکثر برنامه های 
تلویزیونــی کپی شــده برنامه هــای پربیننده 
خارجی اســت، ولــی برای فرهنــگ، آداب و 
رســوم، بازی ها، گویش و لبــاس قومیت های 
ایرانــی، کاری نکردیم. بیشــتر برنامه ها کپی 
شده بود، به طوری که صفر تا صد یک برنامه 
خارجی کپی می شــد، حتی دکــور برنامه. ما 
می خواستیم برنامه ای کاملًا ایرانی بسازیم که 
به تنوع فرهنگ و قومیت های مردم کشورمان 
بپردازد تا قدمی برای ســاخت یک کار کاملًا 

ایرانی برداریم.

همان طــور که اشــاره کردید یکی از س
ویژگی هــای مثبت ایرانیش این اســت 
شــکل  یعنی  اســت،  وطنی  خیلی  که 
کپی بــرداری شــده یا ایرانیزه شــده 
نیست. چقدر مطمئن  برنامه های خارجی 
بودیــد که این برنامه بــا اقبال مخاطب 

روبه رو می شود؟

من و تیم ســازنده این آمادگی را داشتیم که 
از نظر جــذب مخاطب، در قســمت های اول 
چندان موفق نشــویم، اما هدف مــا این بود 
که بتوانیم سیاست ســاخت برنامه های کاملًا 
ایرانــی را در تلویزیــون جا بیندازیــم. قطعاً 
ســاخت برنامه ای که رنگ و لعاب کاملًا کپی 
شــده دارد، آزمون و خطاهایــش را در نمونه 
خارجــی اش انجام داده و تولیــد آن راحت تر 
از برنامه ای اســت که هیچ ســابقه ای نداشته 
اســت. گاهی آن قدر کپی برداری در برنامه ها 
زیــاد اســت که حتی جــای دوربیــن و نوع 
دکورســازی عیناً پیاده می شود، ولی ما صفر 
تا صد را داشــتیم یک بــار امتحان می کردیم 
و کارمــان برای جذب مخاطب دشــوارتر بود. 
ما پای همه این ها ایســتادیم و اعتقاد راســخ 
داشتیم که »ایرانیش بهتر از خارجیشه«. این 
برنامه یک قرار خانوادگی است که می تواند به 
مرور بهتر شــود. در قسمت های اول استقبال 
چندانــی نداشــتیم، اما هر چه جلــو رفتیم، 
اســتقبال مخاطبان بهتر شد. تقاضای شرکت 
در فصل دوم برنامه هم با استقبال کم نظیری 
روبه رو شده و حدود ۱۰هزار خانواده در سایت 

برنامه ثبت نام کرده اند.

در فصل دوم آیتم های برنامه تغییراتی س
خواهد کرد؟

قطعاً، برای فصل دوم صفر تا صد آیتم ها تغییر 
می کند، چون آن قــدر بازی های محلی داریم 
که چندین فصل دیگر هم می توانیم بازی های 

متفاوت بسازیم.

برنامه هایی که درباره قومیت ها ساخته س
همراه  حساسیت هایی  با  معمولاً  می شود 
است، به ویژه در مرحله پژوهش که بازی 
یا آداب و رســوم درست باشد. بازخورد 
مختلف  بوم های  و  قومیت ها  از  مخاطبان 
ایران نســبت به محتوای برنامه چه بوده 

است؟
بســیاری از بازی هایــی که روی ایــن برنامه 
می بینید به ویــژه در مرحله دوم که پخش آن 
از هفته آینده آغاز می شــود، بازی هایی نیست 
که در گذشته به این شکل انجام می شده و ما 

با توجه به شــناختی که از نسل جوان داشتیم 
باید بازی ها را کمی تغییر می دادیم تا نســل 
جدیــد هم بتواند با آن هــا ارتباط برقرار کند. 
یکی از دشــواری های ســاخت برنامه همین 
ماجرا بود. متولدین دهه ۷۰و۸۰ که ســرگرم 
پلی استیشن و بازی های اینترنتی هستند، باید 
با این برنامه ارتباط برقرار می کردند؛ بنابراین 
بازی هــا را طوری اجــرا می کردیم که جوانان 
و نوجوانــان را جذب کنیم تا ایــن بازی ها را 
انجام دهند، به همین دلیل تغییراتی داشتیم 
و مخالفت هایی هم شــد. البته این مخالفت ها 

آن قدر نبود که ما را بی انگیزه کند. 
خیلی جاها از ســوی مردم تشویق شدیم نه از 
سوی مسئولان. گله اصلی ما از وزارت میراث 
فرهنگی اســت. مــا برای لبــاس قومیت های 
ایرانی بیشــتر از ۲۰ بــار به ایــن وزارتخانه 
رفتیم و کســی پاســخگو نبود و حتی لباس 
قومیت هــای ایرانی را که می خواســتیم تهیه 
بازی های  نمی دانیم چیست.  کنیم، می گفتند 

محلی را نمی دانستند. 
وزارت میراث فرهنگــی از کــدام میــراث ما 
دارد پاســداری می کند؟ نه لبــاس قومیت ها 
را داشــتند و نــه در گویش ها بــه ما کمکی 
کردنــد، فقط وعده های ســرخرمن می دادند، 

ولی دوســتان کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان بسیار به ما کمک کردند. بسیاری از 
اطلاعات را درباره لباس ها، گویش ها و بازی ها 
به صــورت میدانی جمــع آوری کردیم، یعنی 
به کارشناســان مردمی سیستان و بلوچستان 
و ســایر اســتان ها زنگ می زدیم که مطمئن 
بشــویم لباس قومیت آنجا چیســت تا اشتباه 

نکنیم حتی خودمان لباس ها را تهیه کردیم.

پس پروسه پژوهشی کار طولانی بوده س
است؟

بســیار زیاد، ما حدود ۱۰ ماه درگیر پژوهش 
بودیم و شــکر خدا ارتباطــات خودمان را در 
شــهرهای مختلف پیدا کردیم. به نظرم فصل 
دوم برنامه مخاطبان بیشــتری خواهد داشت 
همان طورکه برنامه های شــاخص تلویزیون در 
فصل های دوم به بعد، مخاطبان بیشــتری را 
جذب کردند. خوشــبختانه تعداد مخاطبان ما 
در فصــل اول هم بیشــتر از انتظارمان بود. ما 
در »ایرانیش« به دنبال برند کردن یک برنامه 
کاملًا ایرانی هســتیم. آن قدر تنوع فرهنگی و 
قومیتــی در ایران داریم کــه هر چقدر هم به 

آن ها بپردازیم، سوژه داریم. 

آیا در  فصل دوم فضای مســابقه را از س
به  را  تا رقابت ها  استودیو خارج می کنید 
فضای باز در مناطق مختلف ایران ببرید؟

بلــه، در فصل دوم به این ماجرا فکر شــده تا 
جاذبه های گردشــگری مناطق مختلف ایران 
هم معرفی شود. اگرچه شرایط تولید در اوضاع 
کرونا بسیار دشــوار است، شرکت کنندگان ما 
به صورت خانوادگی با هم رقابت می کنند. در 
مرحله دوم فصل اول هم تماشاگران را حذف 

کردیم. 
خانواده ها با ماســک حضور دارنــد و باید تمام 
پروتکل های بهداشــتی را رعایــت کنند. البته 
پیــش از مســابقه، از همه تســت کرونا گرفته 
می شــود. تمام عوامل پشت صحنه ماسک دارند 
و شرایط بهداشــتی رعایت می شود. کار در این 
شرایط بسیار ســخت و اضطراب آور است، ولی 
وظیفه رسانه این اســت که برنامه سازی کند تا 
آنتن تلویزیون خالی نماند، به ویژه در شرایطی که 

مردم خانه نشین هستند. در فصل دوم، بازی های 
قدیمی بیشــتری را معرفی خواهیم کرد. تمام 
تلاش ما این است که دین خودمان را به فرهنگ 

و آداب و رسوم مردم کشورمان ادا کنیم.

بازی ها، وجه سرگرمی س انتخاب  چرا در 
بیشــتر از جنبه رقابتی برایتان اهمیت 

داشت؟
یکی از محاســن بازی های ایرانی این اســت 
که وقتی خانواده ها کنار هم جمع می شــدند، 
هدف ســرگرمی اعضای خانواده بوده نه رقابت 
میان آن ها. در این بازی ها، برد و باخت اهمیت 
نداشــته و دورهم بودن مهم بوده است، ضمن 
اینکــه ما بازی هــای قدیمی ایرانی را شــبیه 
بازی های بین المللی کردیم، مثلًا بازی چوگان 
را به ســبک ایرانی در بازی هایمــان داریم. ما 
قوانین »هفت ســنگ« را به روز کردیم و نشان 
دادیم که این بازی سرمنشــأ بازی »بولینگ« 
بوده اســت یا »بیلیارد« از »تیله بازی« ایرانی 
نشأت گرفته است. بازی آغازگر »شیر یا خط« 
از بازی ایرانی »تر یا خشک« گرفته شده است، 
قدیمی هــا یک طرف ســنگ را تر می کردند و 
یک طرف خشک بود، سنگ را بالا می انداختند 
و طرف خشــک یا تر، آغازگر بازی بوده است. 
پانتومیم از روی ادابازی ایرانی ســاخته شــده 
است. بســیاری از بازی های بین المللی نشأت 
گرفتــه از بازی های ایرانی بوده اســت. اگر به 
این بازی هــا نپردازیم، فراموش می شــوند. با 
توجه به اینکه زمان پخــش برنامه ما با توجه 
به کنداکتور شبکه دو، زمان خوبی نیست، ولی 

خوشحالیم که نظر مخاطبان را جلب کردیم. 

رضایت س پورســرخ  پوریا  اجــرای  از 
داشتید؟

خیلی زیاد. فکــر نمی کردم که اجرای او این قدر 
در کار بنشــیند. پوریــا پورســرخ منیت در کار 
نداشــت و در شرایط دشوار، پا به پای گروه جلو 
آمد. با توجه به اینکه ســردبیر برنامه، محســن 
آزادی از مجریان توانمند تلویزیون اســت، کنار 
پوریا بود و با هم تبادل نظر داشتند. گروه سازنده 
برای ســاخت یــک برنامه خــوب، خیلی تلاش 
کردند. به نظرم پوریا پورســرخ جــزو بازیگرانی 
است که اجرای قابل قبولی داشت. از او در تیتراژ 
برنامه با عنوان »میزبان« یاد شــده است، چون 
می خواســتیم فرهنگ ایرانــی در برنامه پررنگ 
باشــد. پوریا، میزبان خانواده های ایرانی در این 
برنامــه بود. البته پوریا پورســرخ هم اذعان کرد  
قرار نیست پا توی کفش مجریان بکند. به نظرم 
او در این برنامه اجرای بسیار خوبی داشت، چون 

خودش بود.

فصــل دوم برنامه از چــه زمانی آغاز س
می شود؟

بــا توجه به شــرایط کرونا، در فصــل اول از 
۶4 خانــواده دعوت شــد و در فصــل دوم از 
۱۰۰ خانواده دعوت می کنیم که در مســابقه 
شرکت کنند. فراخوان رسمی دیگری را برای 
متقاضیان شرکت در فصل دوم اعلام خواهیم 
کرد و پس از آن قرعه کشــی می کنیم تا ۱۰۰ 

خانواده انتخاب شوند. 
با توجه به شــرایط کرونا، زمان تولید غیرقابل 
پیش بینی اســت، ولی زمان پخش آن احتمالاً 
در نــوروز ۱4۰۰ خواهد بود. پخش فصل اول 
نیز تا اواســط اسفند ماه ادامه خواهد داشت و 
امیدوارم پخش فصل دوم به نوروز سال جدید 

برسد.

برش

ایرانی بازیهای ازمحاسن یکی
خانوادهها وقتی که است این
هدف میشدند، جمع هم کنار
سرگرمیاعضایخانوادهبودهنه
رقابتمیانآنها.دراینبازیها،
و نداشته اهمیت باخت و برد
است. بوده مهم بودن دورهم
مادر»ایرانیش«بهدنبالبرند
ایرانی کاملاً برنامه یک کردن
فرهنگی تنوع آنقدر هستیم.
که داریم ایران در قومیتی و
هرچقدرهمبهآنهابپردازیم،

سوژهداریم

مستندجشنواره

بازیگر لبنانی:

سینمابایددینخودرابهشهدایمقاومتاداکند
»طبقه یک« در مرحله تولید

مستندیدربارهزندگیهایلاکچریدرقلبتهران
سیما و ســینما: بازیگر و فعال فرهنگی لبنانی گفت: 
بخش »سیدالشهدای مقاومت« در جشنواره بین المللی 
فیلم مقاومت، مدرســه حاج قاسم ســلیمانی است که 

پایداری رزمندگان آن را به تصویر می کشد. 
به گــزارش ایرنا، مریم الدولابــی؛ بازیگر و فعال فرهنگی 
لبنانی گفت: تولید فیلم های سینمایی با موضوع مقاومت 
که بتواند داســتان های مجاهدین و شهدا را شبیه سازی 
کنــد، یکــی از ضروریات امروز اســت، زیــرا باید این 

فداکاری ها در تاریخ بشریت ثبت و ضبط شوند. 
جانبازان محورمقاومت نباید در سینما مورد غفلت قرار 
بگیرند بلکه ســینما باید با روایت جانفشــانی آنان، این 
افراد را به عنوان الگو به جامعه معرفی کند. بســیاری از 
این افراد با اینکه چشــم و دست و اعضای دیگر خود را 
از دســت داده اند، همچنان به دلیل وفاداری به فرهنگ 

مقاومت، آرزوی بازگشت به جبهه و منطقه را دارند. 
این بازیگر لبنانی با اشاره به ضرورت برگزاری جشنواره 
بین المللــی فیلم مقاومــت، تصریح کــرد: اهمیت این 
جشنواره باید در رسانه های بین المللی و اجتماعی بیان 
شــود؛ چراکه مقاومت موضوعی پذیرفته  شــده در همه 

جوامع انسانی است.
الدولابی تأکید کرد: سینما باید با افزایش تولیدات خود 
درباره فرماندهان محور مقاومت مانند شــهید سلیمانی، 
شــهید المهنــدس و عماد مغنیــه، به مقــام این افراد 
ادای دین و احترام کند. این اقدام از ســویی توان محور 
مقاومت در مرزهای لبنان و فلســطین را نشان می دهد 
و رعب در دل اســتکبارجهانی ایجاد می کند و از سوی 
دیگر، بر روح صهیونیســم تأثیر منفی می گذارد، روحیه 
ارتش آنان را کاهش می دهد و تصویر واقعی جنایت های 
صهیونیســت را با نشــان دادن واقعیت هــای جنگ به 

مخاطبان ارائه می دهد. 
وی اضافه شــدن بخش »سیدالشــهدای مقاومت« به 
شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم مقاومت را اقدامی 
در خور تحسین توصیف و خاطرنشان کرد: این بخش به 
جهانیان درس جهاد را نشــان می دهد، امثال حاج قاسم 
ســلیمانی چه تأثیری بر جامعه جهانی داشته و دارند و 

چگونه موجب تقویت جبهه های مقاومت بوده  و هستند. 
الدولابی خاطرنشان کرد: بخش سیدالشهدای مقاومت، 
مدرســه حاج قاســم سلیمانی اســت که در قالب فیلم 
کوتــاه و بلنــد و فیلم نامه، قدرت، پایــداری و پایبندی 
محورمقاومــت و رزمندگان آن مانند ابومهدی المهندس 

را به تصویر می کشد.
به نقل از ســتاد اطلاع رســانی شــانزدهمین جشنواره 
بین المللــی فیلــم »مقاومت«، بخش »سیدالشــهدای 
مقاومــت« با محوریــت مصائب مردم مظلــوم منطقه، 
ایســتادگی و پیروزی هــای مردمــی، مســائل محور 
»مقاومت« و نقش ســپهبد شهید قاســم سلیمانی در 
»مقاومــت«، بیداری و روشــنگری مردم منطقه و دیگر 
کشورهای جهان، در شــانزدهمین جشنواره بین المللی 

فیلم »مقاومت« برگزار می شود.
براساس این گزارش تاکنون بیش از ۷۰۰ اثر از داخل و 
خارج از کشور در قالب های مستند، نماهنگ، فیلم نامه و 
فیلم کوتاه داستانی به این بخش ارسال شده که در این 

میان مستند بیشترین سهم را دارد.
مرحلــه دوم شــانزدهمین جشــنواره بین المللی فیلم 
»مقاومت« یکم تا هفتم آذر همزمان با هفته بســیج در 
بخش های »مســابقه اصلی«، »سیدالشهدای مقاومت«، 
»روایــت قلــم«، »نقــد و پژوهش تحلیــل« و انتخاب 
برگزیدگان ملی »فیلم سازان بسیجی« به دبیری مهدی 

عظیمی میرآبادی برگزار می شود.

سیما و سینما: کارگردان مجموعه مستند »طبقه یک« 
گفت: این اثر پیرو دســتورات مقام معظم رهبری، درباره 
ســبک زندگی و هشــدارهای مکرر درباره مانور تجمل و 
آفت های سبک زندگی غربی، با هدف انجام کار فرهنگی 

در شبکه سه سیما تولید می شود.
چند سالی است که اصطلاح »لاکچری « وارد سبک زندگی 
جوانانی که بیشتر متعلق به طبقه مرفه هستند، شده است. این 
اصطلاح که تلفظ غلطی از واژه زندگی لوکس یا Luxury است 
در ابتدا بیشتر در فضای مجازی به کار می رفت و کم کم به شکل 
یک هشــتگ رواج پیدا کرد و در حال حاضر نماد یک سبک 
زندگی اســت. با افزایش تعداد کاربران شبکه های اجتماعی، 
این سبک زندگی بیش از پیش ترویج شده است. تا آنجا که 
حتی آنها هم که زندگی لوکسی ندارند برای خودنمایی سعی 
کرده اند داروندارشــان را بدهند تا عکس های اینستاگرامشان 
از جنس لاکچری باشد. به اعتقاد کارشناسان  در این سبک 
زندگی که به لوکس گرایی هم معروف اســت، افراد به دنبال 
داشــتن بهترین ها بوده و تلاش می کنند گران قیمت ترین و 
باکیفیت ترین کالاها را وارد زندگی خود کنند. داشتن حس 
خاص بودن، آدم ها را به سمت این نوع زندگی سوق می دهد 
و در این شرایط هر کالای خاص و ویژه ای می تواند مورد اقبال 
این گروه از افراد قرار بگیرد. جزئیاتی که دقیقا در مقابل سبک 

زندگی ایرانی اسلامی است.
 به گزارش فارس»کیوان امجدیان« تهیه کننده و کارگردان 
این مجموعه مســتند در گفت وگو با فارس گفت: مدیران 
شبکه سه سیما از جمله آقای فروغی؛ مدیر شبکه، با ضریب 
دادن به این موضوع، خیلی کمک کردند تا کار سریع تر و 
بهتر جلو برود. اگرچه کار کردن درباره موضوع مهمی مانند 
سبک زندگی فقط بر عهده صدا و سیما نیست، اما تا امروز 
پرچمداری کار فرهنگی در این حوزه با صدا وســیما بوده 
است و شاید بقیه دستگاه ها، نهادها یا سازمان ها آنچنان که 
باید و شاید در این زمینه کار نکرده اند، از شهرداری و وزارت 

کشور تا نهادهای انقلابی مثل حوزه هنری.
وی افزود: این هفت قســمت در واقع نخستین فصل این 
مجموعه اســت که در آن تلاش شده تا با تفکیک معنای 
ثروت حلال از پول های بــادآورده به بحث مانور تجمل و 

تضاد و تفاوت سبک زندگی غربی با زندگی ایرانی اسلامی 
پرداخته شــود و  اگر امکانات تهیه و ساخت فصول بعدی 
فراهم شود، به سرعت کار را ادامه داده و به واکاوی چیستی 
و چرایی به وجــود آمدن و راه حل برون رفت از این آفت و 

مشکل خواهیم پرداخت.
امجدیان تأکید کرد: ناگفته نماند این روزها در شبکه های 
معاند خارج از کشور مدام روی لاکچری بازی در قلب تهران 
مانور داده می شود و با نگاهی سیاسی به آن نگاه می شود، 
چون ما با وجود تأکیدات رهبری  آن طور که باید و شــاید 
نتوانسته ایم از منظر خود به این مجموعه و موضوع بپردازیم 

و آن را رها کرده ایم.
براســاس این گزارش، فصل اول از مجموعه »طبقه یک« 
در هفت قســمت 4۰ دقیقه ای در حال تولید اســت. در 
این مجموعه مســتند به مباحثی از جملــه »کارکردی 
که ســلبریتی ها در ترغیب مردم به تجمل گرایی دارند«، 
»لاکچری بازی روی ابرهای مجازی«، »قمار و شرط بندی«، 
»مســیر رســیدن به زندگی لاکچــری«، »تجمل گرایی 
پیش درآمد لاکچری بازی«، »ســینمای جهان در خدمت 
تجمل گرایی« و  موارد دیگر از این دست پرداخته می شود.

براساس برنامه ریزی انجام گرفته این  هفت قسمت، فصل اول 
از مجموعه مستند طبقه یک است که در صورت مهیا شدن 
شرایط ساخت، فصول بعدی آن ساخته خواهد شد. مجموعه 
فصل یک پس از ســاخت روی آنتن شبکه سه سیما خواهد 

رفت.

گفت وگو با »احسان ارغوانی« تهیه کننده مسابقه تلویزیونی »ایرانیش«

می خواستیم یک برنامه کاملًا ایرانی بسازیم
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